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Orban: Eliminarea restrictiilor dupa 15 mai se va face gradual, pe criteriul riscului

epidemiologic

Eliminarea restrictiilor dupa data de 15 mai se va face în mod gradual, având la baza un singur criteriu, cel

al riscului epidemiologic, a declarat prim-ministrul Ludovic Orban.

 

"Ne propunem ca dupa data de 15 mai, în mod gradual, sa eliminam restrictiile, sigur, având la baza un singur

criteriu si anume criteriul riscului epidemiologic. Aceasta reducere a restrictiilor se va face întâi pentru acele

restrictii a caror ridicare genereaza cel mai mic risc epidemiologic. Evaluarea riscului epidemiologic este facuta de

specialisti, de Institutul de Sanatate Publica, de Consiliul de suport tehnico-stiintific care functioneaza ca suport

pentru Comitetul National pentru Situatii Speciale de Urgenta si aceasta evaluare de risc epidemiologic este cea

care sta baza deciziilor pe care le luam în privinta ridicarii restrictiilor", a declarat Ludovic Orban, luni, într-o

conferinta de presa la Palatul Victoria.

El a precizat ca pentru fiecare masura de relaxare va exista o perioada de 14-15 zile de asteptare pentru a se vedea

efectele.

"Pentru fiecare ridicare de restrictii vom astepta o perioada sa vedem efectele. Perioada este cam de 15 zile, pentru

ca 15 zile, 14 zile e perioada în care se manifesta virusul, perioada în care de la infectare genereaza simptomele si

putem sa verificam în ce masura ridicarea anumitor restrictii afecteaza raspândirea virusului. (...) Orice fel de

ridicare de restrictii trebuie sa fie însotita de un set de reguli care vor fi elaborate de Institutul National de Sanatate

Publica si de ceilalti parteneri care au capacitatea de a determina masurile necesare pentru reducerea riscului de

infectie, în privinta tuturor activitatilor pentru care se ridica restrictiile, indiferent ca este vorba de activitati

comerciale, ca este vorba de centre de beauty - frizerii, coafuri - ca este vorba de alte activitati pentru care se ridica

restrictii", a aratat Orban.

Premierul a adaugat ca vor fi impuse si reguli privind transportul public în mijloacele de transport în comun si în

ce, dar si cu privire la "activitatea care se desfasoara în birouri, atât în institutii publice, cât si în companii private".

Ludovic Orban a punctat ca Guvernul a permis desfasurarea activitatilor economice unde riscul de raspândire a

virusului nu era mare.

"Din capul locului (...) nu s-a închis niciunul dintre santiere, indiferent ca era vorba de investitii în infrastructura de

transport, investitii în infrastructura energetica sau alte categorii de investitii, investitii facute la nivel local sau la

nivel judetean prin Programul National de Dezvoltare Locala sau investitii derulate prin Compania Nationala de

Investitii. De asemenea, am permis toate acele activitati economice necesare pentru economie si ale caror restrictii

ar fi putut afecta economia foarte grav", a spus el.

Prim-ministrul a subliniat ca masurile restrictive adoptate pâna-n prezent au fost necesare.

"Nu mi-am dorit niciodata sa fiu în situatia, ca premier, sa impun restrictii catre cetatenii români. (...) Toate aceste

decizii care au dus la restrictii au fost luate numai si numai pentru a pazi sanatatea românilor. (...) Nu le-am luat ca

ne-a facut placere, le-am luat ca a fost necesar. (...) Sigur ca aceste masuri un caracter temporar, au fost dispuse

doar pentru a reduce riscul de raspândire", a mai spus Orban.
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